

## **Resolution 2023-5. In Memory of Professor Zijie Yan.**

The Faculty Council resolves:

Professor Zijie Yan was a dedicated teacher, mentor, and colleague; a loving son; a devoted father of two young children; and a beloved friend to many in our community. A member of the Carolina faculty since 2019, he was an associate professor in the Department of Applied Physical Sciences and the leader of the Yan Research Group. He has been described by those who knew him best as a brilliant scientist and a kind and generous person.

On August 28, 2023, Professor Yan was shot and killed while working in Caudill Laboratories on the UNC-Chapel Hill campus. His untimely and violent death is a tragedy and grievous loss to the Carolina community and beyond.

We mourn the death of Professor Zijie Yan and extend our deepest sympathy to his family, his students, his colleagues, and other loved ones. His legacy will live on through all of us, the scholarship of his students, and his significant contributions to science.

*Submitted by the Faculty Executive Committee.*

第 2023-5 号决议。纪念严资杰教授。

北卡罗来纳大学（教堂山）教授理事会决定：

严资杰教授生前是一位敬业的老师、导师和同事，一个关爱父母的儿子，两个孩子的忠实父亲，也是我们社区许多人挚爱的朋友。他自 2019 年起成为北卡罗来纳大学（教堂山）教员，逝世前是应用物理科学系副教授并且领导严（资杰）课题组。生前了解他的人都认为他是一位杰出的科学家和一位善良而慷慨的人。

2023 年 8 月 28 日，严教授在北卡罗来纳大学（教堂山）考迪尔实验室工作时被枪杀。他的英年早逝对北卡罗来纳州社区及其他地区来说是一场悲剧和严重损失。

我们对严资杰教授的不幸去世表示哀悼，并向他的家人、学生、同事和其他亲人致以最深切的慰问。他的遗产将永远保留在我们所有人心中，也将通过他学生的学术成就以及他对科学的重大贡献而得以延续。

教授理事会执行委员会提交。